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Smutne Dni

Jeszcze na kilka dni przed planowanymi Dniami Nowych Skalmierzyc nikt nie 
spodziewał się, że odbędą się one w tak smutnym nastroju. Tragedia, która 
wydarzyła się we wtorek 28 czerwca br. na ulicach miasta spowodowała, iż 
Burmistrz Gminy i Miasta Bożena Budzik swoją decyzją postanowiła odwołać 
wszystkie imprezy o charakterze rozrywkowym. Z zaplanowanych na 3 dni 
uroczystości odbyła się jedynie inauguracja pod Pomnikiem Powstańców 
Wielkopolskich, uroczysta sesja Rady Gminy i Miasta Nowe Skalmierzyce oraz 
msza św. w intencji mieszkańców.
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Wspomniana wcześniej tragedia została mocno zaakcentowana podczas 
uroczystej sesji Rady Gminy i Miasta przez burmistrz Bożenę Budzik:   Ḁ一椀攀  tak 
miało wyglądać nasze kolejne już spotkanie przy okazji tradycyjnego święta 
miasta. Miało to być święto radości dla każdego z nas, bez względu na wiek 
i bez względu na to skąd na nie przyjechaliśmy. Niestety ponure światło na jego 
atmosferę i niepowtarzalny nastrój rzucił dramat, który rozgrywał się tu nieopodal 
i przygnębił każdego z nas. Połączmy się więc wszyscy w bólu z rodzicami tego 
młodego chłopca, który zginał w tak dramatycznych okolicznościach, który stracił 
życie, bo ktoś inny miał to młode życie za nic. Tragizm tej śmierci nas oburza i 
budzi gniew.

Głęboko jednak wierzę, że sprawcy tego zdarzenia zostaną surowo potraktowani 
przez wymiar sprawiedliwości, aby śmierć tego młodego człowieka, przed którym 
było przecież całe życie, nie poszło na marne. Kara musi być przestrogą dla 
innych, że życie ludzkie jest wartością nadrzędną.

W tych dramatycznych okolicznościach chcę zwrócić się z apelem do młodych 
ludzi o mądrość i miłość do drugiego człowieka. Bez względu na okoliczności 
wiecie przecież, że jesteście dumą dla waszych rodziców. Nie przynoście im zatem 
rozczarowań i zmartwień. Przed wami przecież życie, które można i trzeba przeżyć 
mądrze i pięknie.

Ten dramat dotyka każdego z nas stąd też podjęłam decyzję o odwołaniu 
wszystkich imprez rozrywkowych, które miały się odbyć w sobotę i w niedzielę. Ta 
decyzja jest naszym protestem przeciw przemocy, przeciw pogardzie dla życia 
ludzkiego. Jutro będziemy uczestniczyć w pogrzebie 17-letniego Damiana i 
będziemy się łączyć w smutku i bólu z jego najbliższymi z jego rodzicami."

Piątkowa uroczystość, która zgromadziła m.in. posła na Sejm RP Piotra 
Walkowskiego, samorządowców: Starostę Powiatu Ostrowskiego Pawła Rajskiego, 
Przewodniczącego Rady Powiatu Ostrowskiego Andrzeja Leraczyka, 
Wiceprezydenta Ostrowa Wielkopolskiego Stanisława Krakowskiego, Wójta Gminy 
Ostrów Wielkopolski Piotra Kuroszczyka, Przewodniczącego Rady Gminy Ostrów 
Wielkopolski Piotra Śniegowskiego, Wiceprezydenta Kalisza Daniela Sztanderę, 
Wójta Gminy Sieroszewice Czesława Berkowskiego, Przewodniczącego Rady 
Gminy Sieroszewice Pawła Siwaka, Burmistrza Gminy i Miasta Odolanów Ewę 
Dziubkę oraz Wójta Gminy Przygodzice Krzysztofa Rasiaka a także delegację z 
Węgier na czele z burmistrzem miejscowości Belapatfalva Peterem Ferencem oraz 
strażakami, z którymi zapoczątkowano współpracę zagraniczną, działaczy 
gospodarczych, przedsiębiorców, dyrektorów i prezesów firm, dyrektorów 



placówek oświatowych oraz działaczy organizacji pozarządowych, kultury i sportu 
z terenu gminy była okazją do wręczenia medali   Ḁ娀愀  zasługi dla Ziemi 
Skalmierzyckiej". W tym roku wyróżniono nimi Spółdzielczy Bank Ludowy w 
Skalmierzycach obchodzący w roku ubiegłym 100-lecie istnienia oraz długoletnią 
działaczkę PCK, przewodniczącą koła tej organizacji na terenie Gminy - Jadwigę 
Nowakowską. Gratulując im przyznanego przez Radę Gminy i Miasta zaszczytu 
Burmistrz powiedziała:   Ḁ娀愀眀猀稀攀  z podziwem spoglądam na ludzi z pasją, którzy 
nie oglądając się na innych podejmują trud organizowania różnych przedsięwzięć i 
projektów, które bez ich inicjatywy nigdy nie ujrzałyby światła dziennego. Dlatego 
cieszę się bardzo, że Rada naszej gminy i miasta potrafi dostrzec takich ludzi czy 
organizacje honorując ich medalami   Ḁ娀愀  zasługi dla Ziemi Skalmierzyckiej." Miło 
mi więc pogratulować tegorocznym laureatom tych zaszczytnych wyróżnień. Ci 
starsi jak i współcześni działacze Spółdzielczego Banku Ludowego w 
Skalmierzycach zapisali piękną kartę historii tego banku, z którym związanych 
było kilka pokoleń skalmierzan. Kilkudziesięcioletnia aktywność społeczna Pani 
Jadwigi Nowakowskiej w niesieniu pomocy słabszym też budzi szacunek i uznanie. 
Gratuluję Państwu otrzymanych wyróżnień i jestem przekonana, że dalej będziecie 
się spełniać i służyć wspólnocie Gminy i Miastu Nowe Skalmierzyce."

Na uroczystości wręczono także skalmierzyckiemu Urzędowi certyfikat Systemu 
Zarządzania Jakością ISO 9001:2008, który jest rezultatem realizowanego od 2010 
roku projektu   Ḁ䬀爀攀愀琀礀眀渀漁嬁܀  i innowacyjność." W jego ramach urzędnicy 
uczestniczyli w licznych szkoleniach i kursach a także zakupiono dodatkowe 
elementy wyposażenia ułatwiające obsługę mieszkańców m.in. sprzęt 
multimedialny, infokiosk, meble itp. Przekazany na ręce burmistrz przez 
przedstawiciela niezależnej firmy certyfikującej TÜV NORD Jerzego Ślusarka 
dyplom jest potwierdzeniem wysokich standardów oraz procedur obsługi klienta: 
  Ḁ䨀攀猀琀攀洀  pełen uznania dla kierownictwa Urzędu za podjęcie decyzji o wdrożeniu 
systemu oraz poddanie się weryfikacji. Działalność magistratu znalazła naszą 
pełną akceptację i stąd moja dzisiejsza obecność w tym miejscu."

Dni Miasta zakończyły się niedzielną mszą świętą w intencji mieszkańców. 
Uczestniczyły w niej władze samorządowe Gminy, liczne poczty sztandarowe, 
delegacja węgierska oraz parafianie a uroczystą oprawę zapewniły Miejsko-
Gminna Orkiestra Dęta oraz Chór pw. św. Grzegorza. Świętujący w tym dniu 20-
lecie posługi duszpasterskiej w parafii pw. Bożego Ciała Ks. Kan. Edward 
Wawrzyniak otrzymał z rąk burmistrz Bożeny Budzik kwiaty oraz życzenia.

Tegoroczny plan Dni Miasta oraz przewidziane w jego ramach występy gwiazd, w 
tym m.in. Budki Suflera organizatorzy planują przenieść na rok następny.



 

Treść całego przemówienia burmistrza Gminy i Miasta Bożeny Budzik

Panie i Panowie!

Szanowni Państwo!

Nie tak miało wyglądać nasze kolejne już spotkanie przy okazji tradycyjnego 
święta miasta. Miało to być święto radości dla każdego z nas, bez względu na wiek 
i bez względu na to skąd na nie przyjechaliśmy. Niestety ponure światło na jego 
atmosferę i niepowtarzalny nastrój rzucił dramat, który rozgrywał się tu nieopodal 
i przygnębił każdego z nas. Połączmy się więc wszyscy w bólu z rodzicami tego 
młodego chłopca, który zginał w tak dramatycznych okolicznościach, który stracił 
życie, bo ktoś inny miał to młode życie za nic. Tragizm tej śmierci nas oburza i 
budzi gniew.

Głęboko jednak wierzę, że sprawcy tego zdarzenia zostaną surowo potraktowani 
przez wymiar sprawiedliwości, aby śmierć tego młodego człowieka, przed którym 
było przecież całe życie, nie poszło na marne. Kara musi być przestrogą dla 
innych, że życie ludzkie jest wartością nadrzędną.

W tych dramatycznych okolicznościach chcę zwrócić się z apelem do młodych 
ludzi o mądrość i miłość do drugiego człowieka. Bez względu na okoliczności 
wiecie przecież, że jesteście dumą dla waszych rodziców. Nie przynoście im zatem 
rozczarowań i zmartwień. Przed wami przecież życie, które można i trzeba przeżyć 
mądrze i pięknie.

Szanowni Państwo!

Ten dramat dotyka każdego z nas stąd też podjęłam decyzję o odwołaniu 
wszystkich imprez rozrywkowych, które miały się odbyć w sobotę i w niedzielę.

Ta decyzja jest naszym protestem przeciw przemocy, przeciw pogardzie dla życia 
ludzkiego. Jutro będziemy uczestniczyć w pogrzebie 17-letniego Damiana i 
będziemy się łączyć w smutku i bólu z jego najbliższymi z jego rodzicami.

Panie i Panowie!

Szanowni Państwo!

Mimo tych smutnych okoliczności miło nam Państwa gościć na naszej uroczystej 



sesji, która jest już osiemnastą z kolei. Tak więc wkraczamy w pełnoletniość, 
dojrzałość i odpowiedzialność związaną z tym faktem. Ale spoglądając na chwilę 
wstecz uważam, że przechodząc od niemowlęctwa, poprzez okres buntu, aż do 
dojrzałości nie popełniliśmy błędów, za które przyszłoby nam dzisiaj się wstydzić. 
Myślę nawet, że w różnych fazach naszego rozwoju byliśmy nad wyraz dojrzali i 
odpowiedzialni za losy naszej wspólnoty, co skutkowało jej dynamicznym 
rozwojem na przestrzeni tych lat. I nie są to gołe słowa. Za nimi stoją bowiem 
twarde i namacalne fakty, których nie da się nie zauważyć czy zakwestionować, 
choćby nie wiem jak bardzo się o to ktoś starał. Dają temu wyraz przede 
wszystkim sami mieszkańcy gminy przy urnach wyborczych, powierzając swoje i 
sprawy gminy po raz kolejny w moje ręce. Za ten kolejny kredyt zaufania zawsze z 
serca im dziękuję przyjmując go z pokorą i świadomością wiecznego dłużnika 
wobec ich oczekiwań. Ta świadomość moja i moich współpracowników nie 
pozwalała nam na przestrzeni tych kilkunastu lat dochodzenia do dojrzałości na 
błędy, które przyniosłyby dla gminy negatywne skutki. Staliśmy się, bowiem 
centrum a jak niektórzy mówią doliną krzemową, w której rozwija się przemysł na 
dużą skalę. Ale jest również w naszej gminie miejsce dla tych mniejszych, którzy 
są dla nas tak samo bezcenni.

Szanowni Państwo!

Konsekwentnie porządkujemy szerokorozumianą gospodarkę komunalną, 
poprawiamy infrastrukturę drogową z obwodnicą miasta w roli głównej. 
Inwestujemy w gminną oświatę podstawową i gimnazjalną, ale nie zapominamy 
również o wychowaniu przedszkolnym, tworząc nowe oddziały, aby w pełni 
zabezpieczyć oczekiwania rodziców.

Oferujemy zarówno mieszkańcom, jak i przybyszom setki działek budowlanych, 
aby mogli u nas znaleźć spokojną przystań budując dom dla najbliższych. Ponadto 
stać nas coraz bardziej z racji dynamicznie rosnących dochodów budżetowych na 
inwestycje w rekreacje i wypoczynek, czego przykładem jest park miejski przy ul. 
Kamiennej, jak również place zabaw dla dzieci. Sukcesywnie inwestujemy przy 
udziale środków unijnych w świetlice wiejskie, które mamy nadzieję staną się 
aktywnymi ośrodkami integracji dla poszczególnych sołectw. Podnosimy też 
standard usług świadczonych przez urząd gminy, czego ostatnim efektem jest 
otrzymany certyfikat ISSO 9001. Jest to skutek rocznej pracy wszystkich 
pracowników urzędu, którzy w formie różnego rodzaju szkoleń wdrażali nowe 
procedury i nowe standardy obsługi klientów. Z podziwem spoglądamy na 
prywatnych inwestorów, którzy przywracają do dawnej świetlności podupadłe 
pałace i dworki wraz z otoczeniem. Już rozbłysnął pełnym blaskiem dworek w 
Chotowie a na jesieni przyszłego roku całe swoje piękno zaprezentuje pałac w 



Śliwnikach. Z dnia na dzień pięknieje również pałac w Miedzianowie.

Drodzy Goście!

Szanowni Państwo!

Dzisiejsza uroczysta sesja rady poza jubileuszowym wymiarem związanym z 
osiemnastoleciem obchodów naszej wspólnoty ma jeszcze inny symboliczny, ale 
jakże istotny wymiar. Bo właśnie dziś nasz kraj obejmuje przewodnictwo w Unii 
Europejskiej. Jest to wydarzenie, w które jeszcze 18 lat temu niewielu wierzyło. A 
jednak się stało - bo wiara czyni cuda. Wspominam o tym bardzo ważnym dla nas 
Polaków wydarzeniu, aby uzmysłowić nam wszystkim, że warto te marzenia mieć. 
A potem już tylko wystarczy być konsekwentnym i odważnym w dążeniu do 
założonego celu.  My tu na dole, w małej wspólnocie gminy i miasta Nowe 
Skalmierzyce też mamy swoje własne, które wpisują się w te ogólnonarodowe o 
wolnej Polsce, o członkostwie w Unii Europejskiej a teraz jej przewodzeniu przez 
najbliższe pół roku.

Dajmy więc przy okazji tego wielkiego historycznego wydarzenia, jakim jest 
niewątpliwie polska prezydencja, upust temu marzeniu tu w naszej wspólnocie. A 
jest takie jedno, które może się spełnić już niebawem, bo za parę miesięcy. Dziś 
warto zapytać ilu było takich jeszcze półtora roku temu, którzy wierzyli w sens 
naszych starań o lokalizację stacji Kolei Dużych Prędkości i objęcia tym projektem 
perły architektury, jakim jest obiekt dworca kolejowego tu obok prawie na 
wyciągniecie ręki. Pewnie można by ich policzyć na palcach jednej ręki. Dziś 
jeszcze jest za wcześnie, aby otwierać butelkę szampana, chociaż KDP coraz 
szybciej zbliża się właśnie do nas. I byłby to piękny prezent, jaki sprawilibyśmy 
sobie na tę naszą świętowaną osiemnastkę. A że dorosłość i dojrzałość 
zobowiązuje to wiem, że na pewno mądrze byśmy ten prezent zagospodarowali, 
ku naszej wspólnej satysfakcji. Patrząc bowiem przez pryzmat tych 18-tu lat nie 
mamy powodów do obaw a tym bardziej do jakichkolwiek kompleksów. Dlatego 
zawsze z pokorą wobec nowych wyzwań ale odważnie i z determinacją, mając w 
zanadrzu doświadczenie i kwalifikacje, podchodzimy do nowych zadań, które 
przed nami. Bądźmy więc wszyscy dobrej myśli i trzymajmy kciuki za powodzenie 
naszych starań. Nie bójmy się być optymistami, nie bójmy się być dumni ze 
zmian, jakie dokonują się w naszej wspólnocie. Nie bójmy się być dumni, że 
możemy tu żyć i pracować. Bez żadnych kompleksów i z podniesioną głową 
realizujmy nasze wspólne marzenia i kochajmy to nasze miejsce na ziemi.

Dostojni Goście!

Szanowni Państwo!



  Idea budowy społeczeństwa obywatelskiego daje każdemu z nas szansę 
uczestnictwa w życiu społecznym gminy w dowolnej i wręcz nieograniczonej 
formie. Od nas samych jednak zależy czy chcemy z tych szans korzystać. Dlatego 
zawsze z podziwem spoglądam na inicjatywy różnych środowisk, organizacji 
społecznych czy związków sportowych. Zawsze z podziwem spoglądam na ludzi z 
pasją, którzy nie oglądając się na innych podejmują trud organizowania różnych 
przedsięwzięć i projektów, które bez ich inicjatywy nigdy nie ujrzałyby światła 
dziennego. Dlatego cieszę się bardzo, że Rada naszej gminy i miasta potrafi 
dostrzec takich ludzi czy organizacje honorując ich medalami Za zasługi dla Ziemi 
Skalmierzyckiej.

Miło mi wiec pogratulować tegorocznym laureatom tych zaszczytnych wyróżnień. 
Ci starsi jak i współcześni działacze Spółdzielczego Banku Ludowego w 
Skalmierzycach zapisali piękną kartę historii tego banku, z którym związanych 
było kilka pokoleń skalmierzan. Kilkudziesięcioletnia aktywność społeczna Pani 
Jadwigi Nowakowskiej w niesieniu pomocy słabszym też budzi szacunek i uznanie. 
Gratuluję Państwu otrzymanych wyróżnień i jestem przekonana, że dalej będziecie 
się spełniać i służyć wspólnocie Gminy i Miastu Nowe Skalmierzyce.

Szanowni Państwo!

W gronie zacnych gości naszego dzisiejszego świątecznego spotkania jest Pan 
burmistrz miasta Belapatfalva Peter Ferencz wraz z towarzyszącą mu delegacją. A 
jako, że  Ḁ倀漀氀愀欀 - Węgier dwa bratanki" chcę wyrazić nadzieję, że Państwa wizyta w 
naszej gminie zaowocuje nawiązaniem ścisłej współpracy pomiędzy naszymi 
samorządami. Widzę bowiem wiele pól do nawiązania takich więzi, które przyniosą 
obopólne korzyści przede wszystkim mieszkańcom naszych wspólnot 
samorządowych. Życzę więc Panu i całej węgierskiej delegacji miłego pobytu w 
naszych gościnnych progach. Niech Państwa pobyt u nas pozostanie w Waszej 
życzliwej pamięci.

Drodzy Państwo!

Drodzy Przyjaciele!

Dziękuję Państwu za udział w uroczystej sesji. Życzę Państwu wszelkiego dobra i 
pomyślności.  Niech spełnią się Wasze marzenia i plany. Życzę nam wszystkim 
pozytywnej energii, która doda nam sił nawet w najbardziej trudnych 
okolicznościach.
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